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Ministři diskutovali také o společné zemědělské politice po roce 2027. Důležitým úkolem bude pod-
pora zejména konkurenceschopného zemědělství, které zajistí dostatek potravin pro všechny obyvatele 
EU. Stranou však nesmí zůstat ani ochrana životního prostředí a otázky klimatu. Zemědělství je neod-
dělitelné od venkova, proto je třeba posilovat socioekonomickou strukturu venkovských oblastí. Česko 
se domnívá, že lze zvyšovat produktivitu a současně chránit životní prostředí. Vhodnými technologiemi 
či digitalizací lze omezit vstupy, jako jsou energie, množství hnojiv nebo pesticidů, a tím snížit náklady
i environmentální zátěž.

„Do budoucna by nám určitě pomohlo, kdyby strategický plán, který musí každá země předložit Evrop-
ské komisi, byl co nejjednodušší, skutečně strategický a reagoval na aktuální potřeby. Podle něj se posu-
zuje, zda společně plníme cíle společné zemědělské politiky, a obhájíme si tak finanční prostředky, které
z unijního rozpočtu čerpáme. Dnes obsahuje celou řadu detailů, které je možné řešit na úrovni národních 
prováděcích předpisů. Jde například o kritéria pro výběr projektů nebo složité finanční a indikátorové 
tabulky s ročními plánovanými hodnotami,“ řekl náměstek Skřivánek.

Na programu jednání byla také problematika růstu populací velkých šelem a následných dopadů na 
zemědělství, lesnictví a akvakulturu. Toto téma je v posledních letech u nás velmi sledované hlavně 
vzhledem ke zvyšujícímu se počtu vlků a dalších predátorů v ČR a škodám na hospodářských zvířatech, 
rybách a lovné zvěři, které způsobují. Je potřeba přezkoumat současný evropský regulační rámec a vhodně 
jej přizpůsobit tak, aby řešil vysokou nejistotu a zhoršující se situaci, které čelí nejen zemědělci. Bez-
pochyby je nutné pokračovat v ochraně velkých šelem, ale je třeba dosáhnout spravedlivé rovnováhy ve 
vztahu k ostatním druhům, včetně jejich kořisti.
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